
PROTOKÓŁ XVIII/2008 

 

 

Z sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 29 lipca 2008 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie 15
00 

, a zakończyła o 

godzinie 18
20

.  

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

 

 

Na ogólna liczbę 15 radnych w sesji udział brało 11 radnych, co stanowi 73%. 

W sesji brał udział wójt gminy, 3 pracowników urzędu gminy i 1 osoba zainteresowana 

obradami sesji. 

Listy obecności w załączeniu do protokółu. 

 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

      3.   Podjęcie uchwał. 

      4.   Informacja o pracy wójta między sesjami. 

      5.   Wolne wnioski i zapytania. 

      6.   Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1. 

 

 

XVIII sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 

Nikt nie wniósł uwag. 

 

Ad. 2  

 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że w dniu dzisiejszym przed sesją wchodziła na stronę internetową urzędu i nie 

było protokółu z sesji. 

Ostatni protokół jest z dnia 29 maja, a z ostatniej sesji protokółu nie ma. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że radna się pomyliła bo protokół opublikowany był w terminie, a ostatnia sesja 

się obyła 29 maja, w czerwcu sesji nie było. 
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Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokółu. 

 

Za przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji było 9 radnych, 2 radnych wstrzymało się od 

głosu. 

 

Stwierdził, że protokół został przyjęty większością głosów. 

 

 

A d. 3 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Rada Gminy będzie podejmowała 

następujące uchwały: 

1. w sprawie warunków i trybu wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego, 

2. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś Wielka do realizacji 

projektu „Poprawa bezpieczeństwa na drogach publicznych poprzez wybudowanie 

dróg rowerowych”, 

3. zmieniająca uchwałę Nr XIV)69)2008 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 5 lutego 

2008 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że radni otrzymali jedną uchwałę na debacie i można było się z nią zapoznać, a 

sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku – rozumie, 

że w trybie pilnym. 

Odczytała w/w artykuł ustawy. 

Dodała, że do zawiadomienia dołącza się projekty uchwał, a wszystkich nie było. 

Poprosiła o przestrzeganie przepisów i przesyłanie z zawiadomieniem o sesji projektów 

uchwał. 

 

Zbigniew Drewnowski – radny 

Poinformował, że pozostałe uchwały zostaną omówione na dzisiejszej sesji. 

 

Mirosława Mycak – inspektor ds. Rady Gminy 

Omówiła projekt uchwały w sprawie warunków i trybu wspierania rozwoju sportu 

kwalifikowanego. 

 

Henryk Lizak – radny 

Stwierdził, że wójt będzie decydował sam na co wydawane będą środki. 

 

 Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że to wójt odpowiada za wykonanie budżetu, ale nie będzie żadnej rewolucji w 

tym  zakresie. Jest opracowany harmonogram imprez sportowych i rozgrywek. Wydatki były 

i będą kontrolowane. Ustawa mówi, że kluby sportowe występują z wnioskiem o przyznanie 

środków finansowych. Podjęcie takiej uchwały to zalecenie Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Nie przewiduje się powołania komisji do przyznawania środków finansowych . Wniosek 

składa się do wójta i wójt akceptuje go lub nie. 
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 Rafał Żelazek – radny 

Odczytał projekt uchwały w sprawie warunków i trybu wspierania rozwoju sportu 

kwalifikowanego. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, jak się ma złożenie wniosku do wójta i zachowanie terminu płatności np. sędziom za 

mecz, bo wójt ma 30 dni na rozpatrzenie wniosku , a termin płatności wynosi np. 14 dni. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Wyjaśnił, że wniosek będzie składany tylko raz w roku i terminy będą zachowane, trochę 

będzie chaosu w roku bieżącym. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XVIII/96/2008 
w sprawie  warunków i trybu wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że uchwała dotycząca ścieżki rowerowej omawiana była na komisjach. 

Zadanie to realizowane będzie przy współudziale środków finansowych Unii Europejskiej . 

Dofinansowana ma być też przez Zarząd Dróg Krajowych, Zarząd Dróg Wojewódzkich, 

Powiat Toruński i gminę. Jednak Zarząd Dróg Wojewódzkich w chwili obecnej odmawia 

partycypacji w kosztach dlatego gmina ma przygotowane dwa warianty finansowania : 1. to 

1.072.500 złotych, 2: to 1.255.000 złotych.. 

Dodał, że jest to zadanie planowane do wykonanie do 2013 roku. 

Poinformował jaka będzie trasa ścieżki rowerowej przez gminę. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że wójt powinien zaproponować, żeby to była ścieżka rowerowa jednocześnie 

powinien być zrobiony pas łyżworolkowy, ponieważ bardzo dużo młodzieży na nich jeździ. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że liderem przedsięwzięcia jest Starosta Toruński, gminy są tylko partnerem. 

Odczytał paragraf 1 projektu porozumienia. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił wójta o wniesienie wniosku o pas łyżworolkowy. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Poinformował, że spotkań w sprawie ścieżki rowerowej odbyło się wiele, a prace posuwają 

się bardzo wolno. Jest jednak określone, że ma to być ścieżka rowerowa. 

Zapewnił, że wniosek radnego przekaże Staroście na najbliższym spotkaniu. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że starym torowiskiem ma być prowadzona nitka gazowa. 
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Zapytał, czy to nie będzie kolidowało ze ścieżką rowerową. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że torowisko jest szerokie i być może będzie obok ścieżki rowerowej, a być 

może gazociąg będzie budowany pierwszy. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś 

Wielka do realizacji projektu „Poprawa bezpieczeństwa na drogach publicznych poprzez 

wybudowanie dróg rowerowych”. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie  

Uchwałę Nr XVIII/97/2008 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Zławieś Wielka do realizacji 

                 projektu „Poprawa bezpieczeństwa na drogach publicznych poprzez  

                 wybudowanie dróg rowerowych” 
 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Omówiła projekt uchwały zmieniający budżet gminy na 2008 rok. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, jaki remont będzie w szkole w Czarnowie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że oprócz pokrycia dachowego nastąpi wymiana okien, którą gmina musi 

dofinansować.  

Dodał, że szkołę i budynek chce utrzymać w stanie czynnym. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że jego znajomy prowadzi działalność gospodarczą i zrobił on wycenę 

jednego okna. Kosztować będzie to około 1.500 złotych bez obróbki, obróbka to 20 złotych za 

1 metr bieżący okna. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Poprosił o przekazanie tej wiadomości dyrektorowi szkoły. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że duże też mają znaczenie okucia okien, niektóre są słabe albo źle się zamykają. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że prawdą jest, że najtańsze nie znaczy dobre. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała jakie są zobowiązania ośrodka zdrowia w związku z likwidacją i czy to są 

zobowiązania wobec pracowników. 
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Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poinformowała, że są to niezapłacone faktury, ZUS i podatek za pracowników za maj i 

czerwiec, a 100 tysięcy zostało zaplanowane na wypłatę roszczeń pracowniczych. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przekazał, że o negocjacjach z pracownikami służby zdrowia powie w swoim wystąpieniu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały zmieniający budżet Gminy na 2008 rok. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy to są wszystkie zobowiązania służby zdrowia. 

 

Justyna Skwarek – skarbnik gminy 

Poinformowała, że to jest część zobowiązań, dokładna kwota nie jest znana. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że część sprzętu przejął lekarz, zapytał jaka to jest wartość i jaka jest wartość 

leasingu. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że gmina nic nie płaci za leasing ponieważ przejął to MEDIC. 

Praktycznie wszystko opłacane jest na bieżąco zabrakło na opłacenie faktur z lipca 16 tysięcy, 

a układ ratalny z ZUS jest w trakcie przejmowania przez gminę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy podjęła przy 6 głosach „za” i 5 wstrzymujących się 

Uchwałę Nr XVIII)98)2008 

zmieniającą uchwałę Nr XIV/69/2008 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 5 lutego 2008 

roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy Zławieś Wielka na 2008 rok 
 

 

Ad. 4 

 

 

Tadeusz Smarz –wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta miedzy sesjami. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy wszyscy pracownicy służby zdrowia są brani pod uwagę przy spłacie 

zaległości. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że tylko ci którzy złożyli pozwy do sądu, ale pozostałym pracownikom nie 

zamyka się drogi i będą przeprowadzone negocjacje, jeżeli o to wystąpią. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Uważa, że panią Dankowską należy oddać do sądu za zrobienie zadłużeń. 
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że została oddana. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Wnioskuje, żeby gmina wystąpiła do energetyki o zasilanie drugostronne Czarnowa, 

Czarnowo często pozbawione jest prądu, a  pociągnięcie zasilania z Bydgoszczy przez las to 

3-4  kilometry. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Wyjaśnił, że Energa Toruń i Enea Bydgoszcz to dwie różne instytucje i nie wiadomo, czy one 

dojdą do porozumienia. 

Wniosek jest słuszny. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że Pan wójt w roku ubiegłym zadeklarował młodzieży z Czarnowa, że będą 

mogli korzystać z pomieszczeń byłych toalet przy szkole. Młodzież boisko zrobiła sama, 

pomieszczenia są wymalowane, ale nie ma tam prądu. Pan Metkowski mieszkający w szkole 

nie chce się zgodzić na doprowadzenie prądu ze względu na rzekome hałasy. Młodzieżą ma 

zaopiekować się rada sołecka. 

Mieszkańcy Czarnowa skarżą się, że jest brudna woda i śmierdzi. 

Zapytał, czy droga w kierunku Wisły została zakończona. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Odpowiedział, że nie wie, czy drogę zakończyli, bo przebywa w tej chwili na urlopie. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zwrócił uwagę, że w przychodni w Przysieku jest napisane, że obsługuje Medik, to myli 

mieszkańców, może to należy uściślić. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poprosiła o naprawę mostku w Pędzewie koło pana Milewskiego, jest tam uskok około 30  

centymetrów. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że miał być zrobiony. 

 

Małgorzata Kutnik - radna 

Poprosiła o naprawę drogi koło żwirowni, stwierdziła, że jest tam bardzo duża dziura w 

asfalcie. 

Poprosiła o postawienie znaku ograniczającego prędkość na drodze do żwirowni, ponieważ 

samochody ciężarowe bardzo szybko jeżdżą co sprawia duże zagrożenie dla dzieci i 

mieszkańców, dodała, że może rozwiązaniem byłoby też położenie progów zwalniających. 

Dodała, że poza tym droga do żwirowni jest tak rozjeżdżona, że za rok jej nie będzie. Uważa, 

że należy powiadomić inspekcje ruchu drogowego i może ona stwierdzi, że takie samochody 

nie mogą jeździć po takich drogach. 

Poprosiła o naprawę drogi „mlecznej” koło pana Pytla. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 
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Poinformował, że w ciągu 4 godzin naliczył około 100 samochodów ciężarowych 

poruszających się w kierunku żwirowni w jedną i drugą stronę. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Podziękowała za urządzenie boiska w Gutowie, poprosiła o wykonanie ławeczek i 

postawienie pojemników na śmieci. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że wydał polecenie wykonania. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformowała, że mieszkańcy Gutowa robią porządek koło szkoły w Gutowie i proszą o 

zakupienie randapu. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że gmina randapu nie zakupi, teren ten dzierżawi pani Wieczorkowska, 

poddzierżawia go i robi to nieprawnie. 

 

Małgorzata Kutnik - radna 

Chciałaby wiedzieć gdzie będą sprzedawane działki i komu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Poinformowała, że KGW w Górsku obchodzi 60-lecie istnienia. 

Pani Wolsza z Górska wnioskuje o poszerzenie ul. Wiejskiej. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przekazał, że pan Andrzej Sztuwe podjedzie na ul. Wiejską w Górsku i zobaczy jak to 

wygląda w terenie. 

 

Rafał Żelazek – radny 

Zapytał, co dalej będzie z budową amfiteatru w Złejwsi Małej. 

Ponownie poprosił o naprawę pieca u pana Majewskiego dodał, że jest to osoba 

niepełnosprawna. 

Poprosił o ułożenie progu zwalniającego w Złejwsi Małej koło przedszkola. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Przypomniała, że gruz znajdujący się koło baraków w Gutowie miał być wywieziony. 

Poprosiła policję o przeprowadzenie rozmów z osobami mieszkającymi w barakach, żeby nie 

zanieczyszczali okolicy. 

Dodała, że nie mają oni toalet i śmietnika. 

Stwierdziła, że cmentarz w Gutowie jest wizytówką wsi, a jest tam jeden brud i bałagan. 

Poprosiła o wprowadzenie dyżurów radnych w urzędzie gminy, żeby mieszkańcy nie 

przychodzili do domów radnych. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił radnych o ustalenie sobie dyżurów i ogłoszenie tego na stronie internetowej, 

tablicach ogłoszeń i drzwiach biura Rady. 

Dodał, że nie ma nic przeciwko wprowadzeniu dyżurów, a Rada ma swoje biuro. 

 

Rafał Żelazek – wiceprzewodniczący Rady Gminy 
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Przypomniał, że zawsze pod koniec sierpnia komisja ds. obywatelskich lustrowała szkoły pod 

względem przygotowania szkół do rozpoczęcia roku szkolnego i należałoby to kontynuować. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zaproponowała, żeby przy tej okazji radni zaprezentowali coś ze swojego sołectwa, czym 

można się pochwalić bądź coś zmienić. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poinformował, że ksiądz z Czarnowa przekazał, że wójt deklarował wywóz śmieci z 

cmentarza w Czarnowie. 

Chciałby wiedzieć jak to wygląda, ponieważ rolnicy nie chcą już jeździć, bo robią to cięgle ci 

sami. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Poinformowała, że w Górsku raz w miesiącu zbierane są pieniądze do puszki z 

przeznaczeniem na wywóz śmieci i nie ma z tym żadnych problemów. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Poprosił, żeby gmina w okresie żniw pomogła w wywózce śmieci, a potem zrobią jak w 

Górsku. 

 

 Andrzej Pyzik – radny 

Stwierdził, że proboszcz bierze pieniądze za każdy pogrzeb, każdy ślub, za pomnik na 

cmentarzu, za plac na cmentarzu więc pieniądze ma. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że żaden proboszcz z terenu gminy nie zebrał tylu pieniędzy za sprzedaż gruntów. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Uważa, że dyrektorzy powinni odczuć, że Rada wizytuje szkołe i należy wyznaczyć nagrody 

dla najlepiej przygotowanej szkoły. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Uważa, że nie należy nagradzać tylko w jedna stronę, jeżeli ktoś nie przygotuje szkoły to 

należy z tego wyciągnąć konsekwencje. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Poinformował, że 31 sierpnia odbędą się dożynki gminne, a gospodarzem dożynek będzie 

sołectwo Toporzysko. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zgłosił, że pobocze drogi w Starym Toruniu koło pana Kwiatkowskiego i Aranina jest 

zarośnięte, a gałęzie z drzew uderzają w szyby samochodów ciężarowych i ciągników, 

poprosił u usunięcie tego. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że wniosek jest zasadny, ale problem polega na tym, że droga ta nie leży w 

granicach geodezyjnych. 

Poinformował, że nie każdy zgłoszony wniosek podlega realizacji, bo np. dla jednej szalejącej 

osoby motocyklem na osiedlu nie będzie się układało muld. 
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Należy się też zastanowić ile na sesji jest wniosków gminnych do wójta, a ile lokalnych, które 

można załatwić poza sesją. 

Dyrektorów szkół wybiera się odpowiedzialnych. Wnioskowanie o nagrody za przygotowanie 

szkoły do rozpoczęcia roku szkolnego jest niezasadne. 

Przy podziale nagród z okazji edukacji narodowej jest to brane pod uwagę. 

Wykonanie ławek na boisko w Gutowie było zlecone. 

Wiejskie zadania powinno się załatwiać lokalnie jak to jest w Rzęczkowie. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Zapytał, co z pracami w szatni przy boisku w Czarnowie, bez zgody wójta nie może pozwilić 

na wykonywanie jakichkolwiek prac przez młodzież. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Boisko w Czarnowie jest z jednej strony szkoły, a szatnie z drugiej strony. Nie chodzi tu o 

przebywanie w tej szatni w dzień jeżeli jest taki duży nacisk na instalację elektryczną. 

W szkole w Czarnowie mieszka pan Metkowski, który skarży się na duży hałas. Ma mieszane 

uczucia, czy tam musi być nocny lokal. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

W szkole mieszka pan Janusz Lemke i on będzie się opiekował młodzieżą, nie będzie tam 

młodzieży po 21:30, jest to też ustalone z Rada  Sołecką.  

Na sesji objazdowej można tam pojechać i zobaczyć. 

Trzeba tej młodzieży zaufać i dać im szansę. Wójt musi się zastanowić, czy dalej coś robić. 

Nie mają oni też wody nawet na zewnątrz. 

Pan Metkowski nie płaci za prąd za pomieszczenia socjalne , z których korzysta na terenie 

szkoły. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Nie jest przeciwko młodzieży, ale trzeba wszystko poważnie potraktować, pomieszczenia 

udostępnił.  

 

Zbysław Krawulski – radny 

Pan Lemke ma opiekować się młodzieżą. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Pomieszczenia trzeba udostępnić , a jak będzie bałagan to trzeba dzwonić pod 112, jak mówił 

radny Pyzik. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że trzeba zebrać młodzież, określić ścisłe warunki i musi ktoś to nadzorować, a 

pan Metkowski jak chce ciszę i spokój  nich wybuduje sobie dom. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Do pana Metkowskigo nic nie dociera, on nie idzie na żaden kompromis i nie zgadza się, żeby 

młodzież miała te pomieszczenia. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że wychodzi na to, że nie jest to problem tylko z prądem. 

 

Zbysław Krawulski – radny 
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Stwierdził, że nie tylko z prądem, ale i z przejściem itp. Itd. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że młodzieży trzeba dać szansę Należy zrobić spotkanie i ustalić konkretnie pewne 

rzeczy. 

Nie wykorzystają szansy, nie będą mieli pomieszczeń. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Niech przewodniczący komisji spotka się z młodzieżą.. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Boisko jest zrobione, jest trawa, bramki, ogrodzenie i nie widzi problemu, żeby młodzież 

grała. Prąd nie jest potrzebny w dzień kiedy się gra, ale jak to jest taki problem to jest zgoda 

na jego doprowadzenie. 

 

Zbysław Krawulski – radny 

Stwierdził, że będzie tez problem, że wjeżdża ktoś motorkiem, a samochody na jezdni nie 

przeszkadzają, a motory będą przeszkadzały. 

Normalnie to o 22-giej obowiązuje cisza nocna. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Jest to teren szkolny i nie powinno być tam picia piwa. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że temat jest zasygnalizowany i na pewno będzie rozwiązany. 

Młodzież chciała wykorzystać, że jest koniec wakacji i chciała jeszcze coś zrobić. 

Temat należy jeszcze zostawić jako otwarty. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Stwierdziła, że jeżeli będzie osoba, która będzie nadzorowała młodzież to jest sens zrobienia 

czegoś, w przeciwnym razie takiego sensu nie ma. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformowała, że nie uzyskała odpowiedzi na pytanie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że dzierżawcy będą mieli prawo pierwokupu gruntów. Zlecił wyszacowanie 

gruntów rzeczoznawcy. W Skłudziewie sprzedawanych będzie ok. 10 ha., będzie to 

ogłoszone. 

Panu Roliradowi wycenili grunt na ok. 220 tysięcy. 

Dzierżawca może zrezygnować z prawa pierwokupu. 

Pan Narojczyk też wyraził chęć kupna gruntów. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że w Starym Toruniu posprzedawali grunt za tanie pieniądze. Podzielono 

potem go na działki budowlane i za 1 działkę biorą tyle co za grunt. Może gmina podzieli to 

na działki i dopiero sprzeda. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy  

Nie wie ile trzeba czekać, żeby to sprzedać korzystnie. 
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Małgorzata Kutnik – radna 

Czy warto to sprzedać, kiedy gmina nie miała gruntu pod budowę świetlicy, należy się nad 

tym zastanowić. 

Najprostszym gospodarowaniem jest sprzedaż majątku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Myślał, że idzie w dobrym kierunku, ale tok rozumowania jest taki, żeby wstrzymać sprzedaż 

nie jest właściwy. Uważa, że sumy za jakie sprzeda gmina są korzystne.  

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Stwierdziła, że to co zaproponuje jest zawsze inaczej odbierane, jako atak na wójta. 

Wpadamy ze skrajności w skrajność. 

Prosi o wyjaśnienie gdzie są grunty. 

 

Tadeusz Smarz – wójt 

Jest tak, że określona grupa radnych rozmawia tylko na sesji i mówi, że ma niedobór 

informacji i to się zgadza. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Tam są grunty, które się szybko zabudują i pan wójt o tym wie, że tam będą drogie grunty. 

Niech pani Dankowska odda pieniądze to nie trzeba sprzedawać gruntów. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdziła, że pani Dankowska żadnych pieniędzy nie wzięła. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Jeżeli mamy możliwość spojrzenia z perspektywy na te działki to może można za nie wziąć 

więcej pieniędzy, może gmina ma możliwość podzielenia tych gruntów na działki, czy jest 

taka możliwość. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że prawo pierwokupu nie jest kompetencją Rady Gminy. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Poinformował, że na bieżąco słyszy, że nie ma możliwości budowy świetlicy, że wójt opchnął 

grunty i wioska nic z tego nie miała. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poprosił o nie ubliżanie, ponieważ może radnego oddać do sądu. Zapytał, czy radny wie co 

znaczy opchnąć. 

Smarz tego nie opchnął i nie wziął sobie  pieniędzy. 

 

 

Na tym Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XVIII sesji Rady Gminy Zławieś 

Wielka. 

 

 

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

 

Protokółowała:                                                                                Zbigniew Drewnowski 
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